
„Ubožák. Zm*d!“ Střelec na fakultě mu
postřelil dceru. Málem ji nechali vykrvácet,
oznámil šokovaným kolegům poslanec ANO
- CZ24 News | 12. ledna 2024

ČESKO: Nečekané emoce vzplanuly na jednání bezpečnostního sněmovního výboru, a to ve
chvíli, kdy vystoupil poslanec hnutí ANO Jan Richter. Ten totiž jako otec jedné z dívek
zraněných během střelby na FF UK zpochybnil jak jednání některých zasahujících policistů,
tak chování vládních politiků. Hovořilo se o tom mimo jiné na CNN Prima NEWS. Na
sociální síti se na něj snesla snůška „hnoje“.

„K té otázce, že přenášeli dceru v těch vacích… Tam nic jiného nebylo k dispozici. To jsou
transportní vaky. Policie jako taková nemá žádná nosítka, nic. Já tomu rozumím, že se divíte, ale to je
realita,“ vysvětloval na jednání výboru ředitel Policie ČR hl. m. Prahy Petr Matějček.

„Já se divím tomu, co říkáte. Já jsem nezpochybňoval ty vaky, přece. Já jsem zpochybňoval to, že jste
ji nechali ležet před fakultou na tý zemi. To jsem zpochybňoval, ne vak,“ byl následně emotivní
poslanec Richter.

„A ještě se vrátím k tomu. Dvaadvacátého tam byli policisté od vás na výslechu. A ptali se, jak ten
pachatel vypadá, co měl na sobě a tyhle věci. Dělali druhý den tady po tom, co ji operovali po šesti
hodinách. To byla práce, to nebyla intervence na to, aby tam byl psycholog. Ptali se, ukazovali, co
mají na sobě, že je nějakej rozpor mezi studentama – kdo jak který ukazuje, co má na sobě nebo jak
vypadá. To byl účel toho. Od té doby se neozval nikdo. Tady měli psychologa svýho tam z Motola
nebo možná z fakulty. Tady nemám od policie vůbec nic, to jsem chtěl říct,“ pokračoval dále
poslanec.

Následně se však na něj strhla vlna zpráv, které ho kritizují.

„Při vší citlivosti té věci a při všem pochopení pro otce, jehož dceři šlo o život, musím napsat, že
poslanec Richter je megačůrák, jak ostatně dokázal už mnohokrát. A druhej takovej je opět Seznam
Zprávy, že takovou snůšku hoven zveřejní,“ poznamenal jeden z diskutujících na sociální síti.

https://t.co/9Akn6m6BHc

Při vší citlivosti té věci a při všem pochopení pro otce, jehož dceři šlo o život, musím
napsat, že poslanec Richter je megačůrák, jak ostatně dokázal už mnohokrát. A druhej
takovej je opět @SeznamZpravy, že takovou snůšku hoven zveřejní.

— Feldkurat Katz v bloku (@Bejk_kolenatej) January 11, 2024

„Kdyby ‚masivně krvácela desítky minut‘, tak zemře. Ten zmrd dělá kampaň na úkor obětí tragédie, a
dokonce i vlastní dcery. Pokaždé, když si myslím, že ANO dosáhlo dna, tak mě přesvědčí, že se
mýlím. A SeznamŽumpa samozřejmě sdílí bez jakéhokoliv ověření, inu žumpa k žumpě sedá,“
reagovala následně další uživatelka.
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„Obávám se, že se pletete. Pochybnosti o ‚triazi‘ policisty jsou tu od první hodiny po té šílenosti. Že
to není tak skvělé, jak nám namlouvá aktuálně policie na tiskovce, taky je jasné. Na druhé straně,
kdo z vás tam byl a kdo vám dává právo být takhle hnusná na otce??? I kdyby tam bylo, jak říkáte,
jako že není, tak tento pán jako prioritně má tohle právo, protože mu téměř zabili dceru. Větší
hyenismus predvádíte vy, běžte se zklidnit a zapněte rozum,“ reaguje na její slova další.

„Žádné právo obviňování bez důkazů nemá a upozorňuji, že 17 lidí zemřelo úplně. A krom toho, mně
taky zemřeli blízcí lidé, takže na to mám taky prioritně právo. Dokonce ještě víc než soudruh Richter
a mnohem víc než ty, dezoláte,“ uživatelka však hájí svůj názor dál.

Žádné právo obviňování bez důkazů nemá a upozorňuju, že 17 lidí zemřelo úplně. A krom
toho, mně taky zemřeli blízcí lidé, takže na to mám taky prioritně právo. Dokonce ještě
víc, než soudruh Richter a mnohem víc než ty, dezoláte.

— Monika Bergmannová ���� (I block Kremlins) (@MonikaBergmann_) January 11, 2024

„Když jsem viděl ten titulek, tipoval jsem ANO nebo SPD. Škoda že se takhle netrefím vždy. Richter
je ubožák,“ reagoval na zprávu ze serveru iDnes.cz, že vrah postřelil dceru poslance Richtera, další
uživatel.

Když jsem viděl ten titulek, tipoval jsem Ano nebo SPD. Škoda že se takhle netrefím vždy.
Richter je ubožák

— gaučový odborník (@gaucovyodbornik) January 11, 2024

Poslanec ANO vytkl policii i fakultě komunikaci, mezi zraněnými byla jeho
dcera

Univerzita Karlova (UK) dosud oficiálně nezískala od policie ani ostatních složek záchranného
systému seznam zraněných při střelbě, ačkoliv o něj žádala, sdělil dnes ČTK mluvčí univerzity Václav
Hájek.

Poslanci vadilo to, že nechal intervenujícím policistům na sebe kontakty na čtyřech různých místech,
nikdo se mu ale neozval s nabídkou pomoci. Policie jeho dceru, pro kterou musel zajistit
psychologickou pomoc, pouze druhý den po útoku přijela vyslechnout a zajímala ji pouze osoba
střelce, řekl Richter. Nedostal ani informaci o tom, kde skončily dceřiny osobní věci. “Nikdo se mi
neozval ani z fakulty,” dodal poslanec.

Univerzita podle Hájka dosud nezískala seznam zraněných od policie ani složek záchranného
systému, ačkoliv o něj podle mluvčího žádala. Policie se podle něj odkázala na ochranu osobních
údajů zraněných. “Univerzita dostala dříve k dispozici pouze seznam obětí. UK si dokázala sama
vlastními silami zjistit jména zraněných pedagogů,” napsal Hájek. Univerzita podle něj připravila
před více než týdnem dopisy jménem děkanky a rektorky, které policejní interventi postupně
předávají rodinám zraněných. Obsahují nabídku dostupné podpory a pomoci, napsal Hájek.

“Považujeme za nutné zdůraznit, že ve veřejném prostoru vedení UK a vedení FF UK pravidelně
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vyzývá rodiny zraněných a pozůstalé, aby se s UK a FF UK, pokud to bude v jejich silách, spojili na
kontaktech, které byly zveřejněné a dostupné a byly pravidelně medializovány,” uvedl mluvčí.
Univerzita i fakulta stále nabízejí psychologickou podporu a pomoc, informace o ní jsou na webu.

Policie k prodlevě uvedla, že musela nejprve prověřit, zda je budova po sebevraždě střelce bezpečná
a zda v ní není nástražný výbušný systém. Teprve poté mohla ke zraněným vpustit záchranáře. Dnes
na sociální síti X napsala, že “ani ochrana osobních údajů nám v pomoci nebrání”. Do intervenční a
psychosociální péče po tragédii na univerzitě se zapojilo víc než 190 odborníků, a to od policie,
hasičů, záchranné služby i Českého červeného kříže. “Pomoci se tak dostalo 1685 lidem,” uvedla.
Zdůraznila také, že poskytování první pomoci je součástí policejního výcviku, konkrétně v oblasti
taktické medicíny. “Učíme se ji poskytovat mimo jiné při vážných traumatech či mimořádných
situacích a naši lektoři se jezdí vzdělávat i do zahraničí,” sdělila policie.

Poslanec ANO Jiří Mašek na jednání výboru uvedl, že policie podle některých informací věděla, že
střelec je psychicky narušený a může být nebezpečný. Pozastavil se nad tím, že policisté nevyklidili
nebo nezajistili všechny budovy fakulty v Praze. Pražský policejní ředitel Petr Matějček se hájil tím,
že policisté měli informaci, že střelec chce spáchat sebevraždu. “My jsme opravdu pracovali s tím, že
je to človíček, který jede do Prahy spáchat sebevraždu,” řekl. Upozornil na různorodost informací o
možném výskytu střelce a v místě pozdější střelby ho v době příjezdu první hlídky nikdo neviděl.

Matějček také upozornil na to, že ani potom, co byl pachatel na fakultě zneškodněn, nebylo jisté, zda
neměl spolupachatele. Policie navíc podle něho obdržela během zásahu informace o dalších dvou
místech, kde se údajně mělo střílet. V jednom případě se až později zjistilo, že šlo o postřelený pár
cizinců, jenž vystoupil z tramvaje u Karlových lázní, odkud se vrátil k Palachovu náměstí, kde se mu
dostalo pomoci. Šéf pražské policie poslancům také řekl, že první na fakultě byla řadová hlídka,
která pátrala po osobě se sebevražednými úmysly. “Když jsme začali zasahovat, měl jsem na místě
264 policistů. Dalších 226 jsem tam pak navelel,” uvedl. Je přesvědčen o tom, že policie udělala v
dané době maximum možného.

Informování o vyšetřování si vyhradilo pražské státní zastupitelství. Dozorující státní zástupkyně
dnes uvedla, že se k detailům skutku a jednání pachatele nemůže vyjadřovat kvůli možnému ohrožení
trestního řízení. “Sama jsem byla na místě činu, viděla jsem průběh událostí na místě a musím říct,
že způsob, jakým policie pracovala, byl excelentní,” řekla.
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